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ÖNKORMÁNYZATI, KÖZÉLETI ÉS KULTURÁLIS HÍRLAP

Szeretném tájékoztatni Önöket az elõzõ
lapszám óta eltelt idõszak eseményeirõl.
• 2008. június 14-én tartották az Arany Já-

nos Általános Iskolában a ballagást. Az ál-
talam készített fotó is alátámasztja, hogy
idén is nagyon sok családtag, rokon, isme-
rõs, barát búcsúztatta virággal, kabalákkal a
ballagó nyolcadik osztályosokat.
• A következõ szombaton, 21-én 9 órakor

kezdõdött a Tápiómenti Mozgássérült
Egyesület már-már hagyománnyá váló
Sportnapja. A rendezvényt megtisztelte je-
lenlétével Czerván György országgyûlési
képviselõ, Zajacz Ágnes rendõrkapitány
asszony, Horváth László, Szentlõrinckáta
község polgármestere és Kimák Józsefné, a
település jegyzõje. Szentmártonkáta mindig
szívesen ad helyt, s támogat hasonló szim-
patikus és példaértékû kezdeményezéseket.
• Sajnos, a tartalmas és érdekesnek ígérke-

zõ programok ellenére csak nagyon rövid
ideig maradhattunk, mivel ugyanezen a na-
pon 10 órától került megrendezésre Tóalmá-
son a Tápiómenti Települések Hagyomány-
õrzõ Fesztiválja, ahová szintén hivatalosak
voltunk. Itt is színes és változatos program
várt ránk. A meghívott települések polgár-
mestereinek – köztük nekem is – lehetõsé-
günk nyílt arra, hogy néhány percben bemu-
tassuk településünket, majd a községeket
képviselõ fellépõk különbözõ mûsorszámok-
kal szórakoztatták a megjelenteket. Telepü-
lésünkrõl Szabó Krisztina és Utasi Vivien
elõadását láthatta a publikum. Ezúton is kö-
szönöm nekik, hogy Szentmártonkáta hírne-

Tisztelt Lakosság!

vét öregbítették. A települések közötti fõzõversenyen az óvodakonyha dolgozói,
Illésné Tóth Edina és Demeter Zoltánné gondoskodtak községünk gasztronómiai
képviseletérõl. Az eseményrõl készült kép tanúsága szerint nem eredménytelenül,
mivel Illésné Tóth Edina kezében tartja Kõrössy Kálmán, a Lillafüredi Palotaszál-
ló mesterszakácsa által átadott diplomát, aki Koska Jánossal, a Hunguest Hotels
munkatársával együtt a zsûrit alkotta. Munkájukat köszönöm, az eredményhez pe-
dig ezúton is gratulálok! A felsoroltakon kívül a kézmûvesek utcájában képviselt
bennünket Molnárné Virág Éva kézihímzõ színvonalas kiállításával. Köszönöm lel-
kiismeretes munkáját, fáradozását. Továbbá köszönöm, hogy az alkalomra Hajnal
Feri bácsi térítésmentesen bocsátott a rendelkezésünkre egy sátrat.

(Folytatás a következõ oldalon!)

Ballagás az Arany János Általános Iskolában 
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• 2008. június 22-én, vasárnap ballagtak el
a Székely József Református Általános Is-
kola nyolcadikos diákjai. A ballagók Isten-
tisztelettel egybekötött ünnepség keretében
búcsúztak el iskolájuktól és az õket tanító
pedagógusoktól.
• 2008. június 24-én 9 órakor tartotta ülé-

sét a Duna–Tisza-közi Hulladékgazdálko-
dási Rendszer Konzorciumi Tanácsa. A leg-
fontosabb napirendet, a rendszer üzemelte-
tésével kapcsolatos döntést a következõ,
augusztus 5-ei ülésre halasztottuk, mivel
elõbb a települések képviselõ-testületeinek
is meg kell vitatni a kérdést.
• Ezt követõen szintén 24-én, 15 órakor

ült össze a Közös Fenntartású Családsegítõ
és Gyermekjóléti Szolgálat Tanácsa. Az ak-
tuális témákon kívül a szolgálatvezetõ meg-
bízásáról döntöttünk, mivel a jelenlegi meg-
bízott vezetõ, aki gyes idejére került kineve-
zésre, szintén gyermekáldás elé néz. Polgár-
mester társaimmal egyhangúlag a jelenlegi
szakmai vezetõ, a kókai Szabó Gáborné ki-
nevezését támogattuk.
• Június 25-én, Nagykátán, a Polgári véde-

lem idõszerû kérdéseivel foglakozó tanács-
kozáson vettem részt, mivel a települések
polgármesterei látják el ugyanis községük
polgárvédelmi parancsnoki feladatait. A
felsorolt üléseken, illetve egyéb más társu-
lási, testületi ülésen szinte kivétel nélkül
személyesen veszek részt, a meghozandó
döntések során mindig településünk érde-

keit képviselve. Így van mód ar-
ra, hogy a képviselõ-testület, il-
letve a lakosság a térségi elkép-
zelésekrõl elsõ kézbõl értesüljön.

• Június 28-án este a Nyugdí-
jasklub zenés vacsoraestjére kap-
tunk meghívást. A jó hangulat és
a szórakozás most is garantált
volt, a finom vacsoráról nem is
beszélve. Maka Jani bácsi, a klub

vezetõje sajnálatát fejezte ki az est folya-
mán, hogy a képviselõk közül a meghívás és
az ígéret ellenére csak kevesen tisztelik meg
rendezvényeiket.

• Július elsején a köztisztviselõk napja ke-
retében az önkormányzat dolgozói, család-
tagjaikkal együtt Gyöngyösre, majd Sástóra
kirándultak. Már az indulás nagy meglepe-
téssel kezdõdött, mivel a megrendelt busz
egy nõi buszsofõrrel érkezett. Hozzá kell
tennem azonnal, hogy az út zökkenõmentes
volt, nem volt semmi probléma, épségben
megérkeztünk. Elõször a gyöngyösi Mátra
Múzeumban tekinthettük meg többek kö-
zött a hatalmas mamutcsontvázat, az ás-
ványtani és vadászati kiállítást. Majd Sástó
felé vettük az irányt, ahol a többség letábo-
rozott a zöldövezetben, a bátrabbak csóna-
káztak, vízibicikliztek a tavon, a legvakme-
rõbbek pedig megmászták a kilátót, illetve
kipróbálták a bobozást. Azt mondhatom,
kellemesen elfáradtunk, s jó hangulatban
tértünk haza.

• Július 5-én, szombaton, a Községtörté-
neti Baráti Kör invitált a Homokerdõbe egy
szabadban elköltött ebédre. A jó idõ, a szép
számban összegyûlt tagok, illetve meghívott
vendégek, s a finom ebéd volt a garancia ar-
ra a tartalmasan eltöltött délutánra, melyen
sokan kellemesen elbeszélgettek, s magyar
nótákat is énekeltek.Ballagás a Székely József Református Általános Iskolában

Települések közötti fõzõverseny díjazottjai
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• Ezen a szombaton is több program volt,
így sajnos idõ elõtt el kellett köszönnöm,
mivel dr. Tóth Ibolya gyermekorvos ekkor
ért rá, és érkezett Sopronból a gyermekor-
vosi praxis kialakításáról egyeztetni. A pra-
xis és a rendelõ kialakítása is folyamatban
van, a konkrétumokról tájékoztatni fogom
a Tisztelt Lakosságot.

• Július elsejétõl – igaz, egyelõre csak át-
meneti idõre – ismét a Volánbusz végzi a he-
lyi tömegközlekedési szolgáltatást. A Kékes-
busz Kft.-vel kötött szerzõdésünk június 30-
án lejárt, s a második félévre a szolgáltató –
az elsõ félév 2170000 Ft önkormányzati tá-
mogatási összegével szemben – 4,5 millió fo-
rintra tartott igényt. A testület a kért össze-
get – mivel a költségvetésben ennyi nem áll
rendelkezésre – nem tudta elfogadni, így a
jogszabály adta lehetõséget (max. 1 évre pá-
lyáztatás nélkül adhat megbízást) kihasznál-
va, a Volánbusz Zrt.-t bízta meg 2 hónap
idõtartamra a helyi közlekedés lebonyolítá-
sával. A kezdet nem volt zökkenõmentes.
Kezdõdött azzal, hogy több lakossági beje-
lentés szerint a Volánbusz sofõrei nem fo-
gadták el július 1-jét követõen a Kékesbusz-
bérleteket, pedig azok 5-éig lettek volna ér-
vényesek, majd a vágányzári menetrend és –
szintén az utasok észrevételei szerint – a so-
fõrök hozzáállása okozott némi gondot, va-
gyis a busz nem várta meg a vonatot. S leg-
utóbb pedig bérletet nem lehetett már vásá-
rolni 5-ét követõen.

Fenti problémákat igyekez-
tem egybõl és soron kívül – a Vo-
lánbusz illetékeseivel egyeztetve
– orvosolni. Kérem, amennyiben
bármilyen egyéb észrevételük
van, jelezzék felém, s törekszem
megnyugtató megoldást találni.

• Megkezdõdtek – a vasútállo-
másnál elhelyezett információs
tábla szerint – 2008. július 18-án a

munkálatok a Bacsó Béla úti kerékpárút ki-
építésével kapcsolatban. Bár a szemlélõdõ
gépi földmunkát még nem lát, de a közmû-
egyeztetések folyamatban vannak, és a
nyomvonal kitûzése is megkezdõdött. A lát-
ványosabb munkafolyamat 2008. július 28-án
veszi kezdetét. Augusztus végén pedig már
birtokba is vehetik a kerékpárosok ezt a szín-
vonalas beruházást. A jövõben is – legyen az
út-, kerékpárút-, járdaépítés – rendszeresen
ellenõrizve a munkálatokat, odafigyelek ar-
ra, hogy tanuljunk a korábban készült hason-
ló beruházások hibáiból. Ezért például min-
den ilyen létesítményt szegélykõvel látunk el,
így sokkal biztonságosabb és fõként tartó-
sabb lesz az építmény.

• 2008. július 18-án este az újtelepi iskolá-
ban a vasúton túli járda témában a terüle-
ten lakóknak tartottunk közmeghallgatást.
Korábban azt ígértük, hogy ha nem is egy-
szerre, egy éven belül fog megvalósulni, de
minden évben elkülönít az önkormányzat
egy bizonyos keretösszeget erre a célra. A
lakosokkal akkor abban egyeztünk meg,
hogy nem autóútban, hanem járdában gon-
dolkodunk. A megbeszélést követõen ki-
gyalogoltunk a helyszínre, ahol az ingatlan-
tulajdonosokkal kompromisszumot kötöt-
tünk. Sikerült meggyõzni a lakosokat, hogy
a nyomvonal mégis a házak felõli bal olda-
lon legyen, viszont egy kicsit az autóút felé

(Folytatás a következõ oldalon!)

Kész az ebéd. A Községtörténeti Kör a Homokerdõben

Ebédelés a sátorban
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közelítsen. Így a terveket módosítani kell, s a jogerõs építési
engedély beszerzését követõen kezdõdhet a kivitelezés.

• Több önkormányzati beruházás is folyamatban van. Végé-
hez közeledik például a polgármesteri hivatal festése. Az óvo-
dakonyha festése befejezõdött, míg az Arany János Általános
Iskolában jelenleg is dolgoznak a festõk. Remélem, nem lesz
hiábavaló a munka, és megfelelõ odafigyeléssel jó ideig meg
tudjuk õrizni újjávarázsolt intézményeink állagát.

• Egy régi, megoldatlan problémának jártunk a végére,
amikor a benti óvoda megrepedt falaival kapcsolatban az
épület alábetonozása mellett döntöttünk. A jelenlegi alap
szakaszos, megfelelõ vasalással ellátott, szélesebb alábetono-
zását és az épület falaitól a csapadékvíz elvezetését találta –
az épület süllyedésének és a falak repedésének meggátolásá-
ra – a legjobb megoldásnak a statikus, a mûszaki ellenõr és a
kivitelezõ is.

• Az Újtelepi Iskolában is egy beruházás elõtt állunk. Július
28-án kezdõdnek a munkálatok, az iskola épülete bõvítésre
kerül. A kor – és az ÁNTSZ – igényeinek megfelelõ, korszerû
tálalókonyha kerül kialakításra. A korábbi – nagyon kis alap-
területû és elavult – tálalókonyha kiváltásával az étkezõ alap-
területe is növekszik, így a jövõben kényelmesebben és gördü-
lékenyebben oldható meg a gyermekek étkeztetése.

• Mint most már bizonyára köztudott, a képviselõ-testület
nem támogatta az intézményfenntartói társulás létrehozását.
A többség véleménye döntött. Nekem annak idején azért
szavazott bizalmat a falu lakossága, hogy a település fejlõdé-
sét, fejlesztését tartsam szem elõtt, azt elõmozdítsam a jog-
szabályok adta lehetõségek között. Ez a tevékenység felelõs
döntéseket és együttmûködést igényel a testületi tagok ré-
szérõl is. Addig nem halad elõre a falu, amíg nincs összefo-
gás. Ennek hiányát támasztja alá a fenti társulással kapcsola-
tos szavazatok aránya. (3 igen, 7 nem, 2 tartózkodás). Elfo-
gadhatatlannak tartom, hogy egyes képviselõk arra hivatkoz-
va hoztak elutasító döntést, hogy nem voltak kellõképpen tá-
jékoztatva a témában. Hiszen egy képviselõnek, akit a lako-
sok választottak meg, kötelessége utánanézni, utánajárni a
dolgoknak, s amennyiben megválaszolatlan kérdése van, azt
a döntést megelõzõen, az elõkészítés idõszakában feltenni.
Csak így tudja hitelesen képviselni és tájékoztatni a neki bi-
zalmat szavazókat. Meglátásom szerint a döntés következté-
ben a falu egy olyan lehetõségtõl esett el, mely arányaiban és
mértékében nagyban segíthette volna a település jövõbeni
elõrelépését, felemelkedését. Pedig igény lett volna. A tanév-
záró értekezleten elhangzott, szükség lenne iskolapszicholó-
gusra, interaktív táblákra stb. Jutott volna ebbõl még egyéb
fejlesztésekre, például nyelvi labor, modern számítástechni-
ka-terem kialakítására. S lett volna még ezer helye a plusz
bevételnek. Meg lehet nézni a kinti óvoda és az Idõsek Ott-
hona épületét, az utak, járdák, vízelvezetõ árkok állapotát, és
még hosszasan sorolhatnám. Tulajdonképpen a felsorolt
problémák megoldásától vontuk el a forrást. Egyáltalán nem
áll olyan jól az önkormányzat, nem engedheti meg magának,

hogy egy éven belül többször is lemondjon, visszautasítson
ekkora összegeket. Gondolok itt az iparûzési adóra (amivel
kapcsolatban a testületi döntések értelmében évek óta, éves
szinten kb. 10 millió forintról mondunk le az állam javára) és
most az intézményfenntartói társulás elutasítása miatt el-
vesztett 40 millió forintra. Nagy luxus ez akkor, amikor a
költségvetésünkbõl az intézmények mûködtetésén túl, másra
alig-alig jut pénz.

Tisztelt Lakosok!

Elnézést, ha netán elragadtattam magam, de meggyõzõdé-
sem, hogy nem azért bízták rám a település irányítását, hogy
ilyen és ehhez hasonló volumenû elhibázott döntésekhez
csendben asszisztáljak. 50 millió forint nagyon sok pénz.
Csak viszonyítás végett: mintegy 38 millió forintból valósult
meg öt utcában a betonárokrendszer (2005–2008.), és közel
33 millió forintba került három utca leaszfaltozása (2006.).
Fent említett beruházások pályázati támogatással valósultak
meg, a mi esetünkben, ha másként álltunk volna a lehetõsé-
gekhez és évente az említett összeg rendelkezésre áll, nem is
kellene azon törni a fejünket, hogy milyen pályázati kiírások
lesznek. Minden évben egy vagy több beruházást is megvaló-
síthatnánk akár saját forrásból. Nem így fog történni. Na-
gyon sajnálom.

A mai gazdasági helyzetben nagyon fontos a pénz, de tu-
dom, nem minden. Éppen ezért támogattam a fenti lehetõ-
ség megvalósulását úgy, hogy mindvégig szem elõtt tartottam
a lakosság, a szülõk és gyermekeik érdekét. Nem ellenük, ér-
tük!

Az utóbbi idõszak rendkívül csapadékos idõjárásának kö-
vetkeztében a faluban kint járva szembesültem azzal, hogy a
községben több helyen is gondot okozott a csapadékvíz meg-
felelõ elvezetése. Több ingatlantulajdonos is figyelmen kívül
hagyva az árkok funkcióját, betemette azt, majd az önkor-
mányzattól várta a helyzet megoldását. 2005-ben a Fürst
Sándor utcában volt hasonló a helyzet, amit akkor az önkor-
mányzat szikkasztó árkok kiásásával oldott meg, továbbá a
2006-ban leaszfaltozott Rudnay Gyula utcában a kivitelezõ
készített a beruházás keretében ilyen árkokat. Itt volt most a
legnagyobb probléma, nem véletlenül, mivel a fenti árkok
nagy részét az ingatlantulajdonosok betemették.

Felhívom a Tisztelt Lakosok figyelmét, amennyiben in-
gatlanuk elõtt hiányzik az árok, illetve az betemetésre került,
kérem szíveskedjenek kiásni, kitisztítani azt; ugyanis az, az
érvényes jogszabályok szerint, az ingatlantulajdonosok köte-
lessége, és az önkormányzat bírságot szab ki a fentiek figyel-
men kívül hagyása esetén.

Együttmûködésüket ezúton is köszönöm.

Fodor Zoltán
polgármester
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Jelen voltak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly,
Karai Istvánné, Kele Sándorné, Kissné Pásztor Éva, Patócs Ist-
ván János, Vajonné Baranyi Julianna képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) Döntés a helyi menetrendszerinti autóbuszjárat mûköd-
tetésére kiírt pályázat eredményérõl
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2.) Egyebek
Fodor Zoltán polgármester tájékoztatta a jelenlévõket, hogy
egy pályázatot nyújtottak be, mely a Kékesbusz Kft.-tõl érke-
zett. A szolgáltató által második félévre megjelölt összeg nem
áll rendelkezésre, ezért vagy további tárgyalásokat kell folytat-
ni a Kékesbusz Kft.-vel, vagy eredménytelennek kell nyilvání-
tani a beérkezett pályázatot, és újabbat kell kiírni.

A pénzügyi és a településfejlesztési bizottság is a pályázat
eredménytelennek nyilvánítását javasolta. A testület szintén

az eredménytelenné nyilvánítás mellett döntött.

Az „Egyebek”-nél többek között dr. Hajnal Károly, a jogi és
ügyrendi bizottság elnöke jelezte, változtatni kell a bizottság
összetételén, mivel hiányzás miatt többször határozatképtele-
nek voltak. Az érintetteknek, ha vállalták a megbízást, eleget
kellene tenniük a kötelezettségüknek.

Határozatot hoztak arról, hogy a nyári vakáció idején, a
községben lakó 14 éven aluli gyermekek heti egy órában in-
gyenesen használhatják a Könyvtár és Teleház számítógépeit.

Kele Sándorné alpolgármester a vasúton túli területen tör-
ténõ járda építése felõl érdeklõdött, valamint arról, hogy a
Csincsa patak tisztítása önkormányzati feladat-e.

Patócs István tájékoztatta a képviselõket, hogy a patak
tisztítása az önkormányzat feladata.

A polgármester elmondta, hogy a járdára vonatkozóan folya-
matban van az építési terv készítése, a Csincsa patak tisztítására
pedig már korábban is kért az önkormányzat árajánlatot.

Tájékoztató a képviselõ-testület 2008. június 19-én tartott rendkívüli ülésérõl

Jelen vannak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly,
dr. Hashim Mohammed Sayed, Karai Istvánné, Kele Sándorné,
Kissné Pásztor Éva, Patócs István János, Skoda Ferenc, Vajonné
Baranyi Julianna, Varga Tibor Róbert képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) Nagykáta Város Hivatásos Önkormányzati Tûzoltó-pa-
rancsnokság munkájáról tájékoztató

Elõterjesztõ: Torba Csaba tûzoltóparancsnok
2.) Szentlõrinckáta községgel az óvoda és az iskola tekinteté-

ben intézményfenntartó társulás létrehozásáról, a Szé-
kely József Református Általános Iskolával intézmény-
fenntartó társulás létrehozásáról elvi döntés. (Az elõter-
jesztés a 2008. május 29-i ülésre kiküldésre került.)

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
3.) A község civil szervezeteinek munkájáról tájékoztató

Elõterjesztõ: civil szervezetek vezetõi
4.) A helyi Polgárõrség munkájáról tájékoztató

Elõterjesztõ: Hájas Kálmán vezetõ
5.) A Napközi Otthonos Óvodában a 2008/2009. tanévben

indítható csoportok száma, pedagóguslétszám meghatá-
rozása, maximális létszámtól való eltérés iránti engedély
benyújtása (OKÉV)

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
6.) Az Arany János Általános Iskolában a 2008/2009. tanév-

ben indítható osztályok száma, pedagógus létszám meg-
határozása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
7.) Tájékoztató a Gondozási Központ jövõbeni sorsával kap-

csolatban
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

8.) Döntés a Bacsó Béla úti kerékpárút közbeszerzési eljárá-
sának eredményérõl

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
9.) Tápió–Vízmû új szivattyúk beszerelése, üzemeltetõ szer-

zõdés meghosszabbítása iránti kérelmében döntés
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

10.) Szentmártonkáta Önkormányzat Környezetvédelemrõl
szóló, 10/1997. (V. 29.) sz. rendeletének módosítása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
11.) Az Arany János Általános Iskola Bacsó Béla úti épületé-

ben tálalókonyha bõvítésére kivitelezõ, mûszaki ellenõr
megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
12.) A Napközi Otthonos Óvoda Iskola úti épületének alábe-

tonozási munkáira mûszaki ellenõr megbízásáról döntés
Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ

13.) Szentmártonkáta Község Önkormányzat Helyi Építési
Szabályzatáról szóló, 8/2004. (IX. 16.) sz. rendeletének
módosítása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
14.) Sikos Ádám ingatlanrész-vásárlás iránti kérelme (gyógy-

szertár mellett)
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

15.) Az önkormányzat tulajdonát képezõ, Szentmártonkáta,
2409/1. helyrajzi számú, 2702. helyrajzi számú ingatlanok
értékesítésérõl döntés. (Az elõterjesztés a 2008. március
27-ei képviselõ-testületi ülésre kiküldésre került.)

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
16.) A képviselõ-testület 2008. II. félévi munkatervének elfo-

gadása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

(Folytatás a következõ oldalon!)

Tájékoztató a képviselõ-testület 2008. június 26-án tartott ülésérõl
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17.) Döntés a helyi buszjárat 2008. július 1-jét követõ üzemel-
tetésérõl

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
18.) Egyebek

Az elsõ napirendi pont keretében Torba Csaba tûzoltó pa-
rancsnok tájékoztatóját hallgatták meg, majd 12 igen szavazat-
tal, egyhangúlag elfogadták.

A második napirendnél Kele Sándorné alpolgármester és Kiss-
né Pásztor Éva képviselõ javasolták a társulás létrehozására
vonatkozó elvi döntést, hiszen ez még semmi kötelezettséget
nem vonna maga után. Skoda Ferenc képviselõ szerint nem
voltak kellõképpen tájékoztatva. Dr. Hajnal Károly szerint
kedvezõbb lenne a református iskolával történõ társulás, köz-
meghallgatást javasolt. Dr. Hashim Mohammed Sayed is a köz-
meghallgatás összehívását javasolta.

Varga Tibor Róbert szerint, ha a református iskolával jönne lét-
re a társulás, felekezetileg semleges oktatást kellene biztosítani.

Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ felhívta a figyelmet arra, hogy je-
len esetben a testület csak elvi döntést hozhat, és csak annak
meghozatala után indítható meg a véleményezési eljárás szak-
értõ bevonásával, melyet követõen a testület meghozhatja a
végleges döntést.

Fodor Zoltán polgármester nem értett egyet azzal, hogy az
ügy nem volt kellõképpen elõkészítve, hiszen több körben volt
tájékoztatás. A szentlõrinckátai képviselõ-testület döntésünk
meghozatalára vár, ezért célszerû lenne állást foglalni.

Varga Tibor Róbert továbbra is azon a véleményen volt,
nem kaptak elegendõ információt a döntés meghozatalához.

Burgyán Benõ szerint a meghívott szakértõ csak a társulás
pozitív oldalát ismertette.

Kele Sándorné alpolgármester ismét elmondta, most csak
elvi döntést kellene hozni ahhoz, hogy a két fenntartó között
elkezdõdhessenek a tárgyalások, s olyan megállapodás szület-
hessen, amely a településnek elõnyös, és fejlõdhessen az intéz-
mény, a község.

Varga Tibor Róbert névszerinti szavazást kért, amelyet a
képviselõk megszavaztak.

Az intézményfenntartó társulás ügyében a következõ sza-
vazatok születtek:

Fodor Zoltán: igen
Baloghné Kovács Magdolna: tartózkodás
Békési Mihályné: nem
Burgyán Benõ: nem
Dr. Hajnal Károly: nem
Dr. Hashim Mohammed Sayed: nem
Karai Istvánné: nem
Kele Sándorné: igen
Kissné Pásztor Éva: igen
Skoda Ferenc: nem
Vajonné Baranyi Julianna: tartózkodás
Varga Tibor Róbert: nem

7 nem, 3 igen és 2 tartózkodással a következõ határozat
született:

108/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) Szentlõrinckáta községgel az óvoda, általános iskola te-
kintetében intézményfenntartó társulás megalakítását
nem támogatja.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
A Székely József Református Általános Iskolával intéz-

ményfenntartó társulás megalakítása ügyében a szeptemberi
ülésen döntenek.

A lakosok közül többen nem tartották megfelelõnek az
ügyben történt tájékoztatást.

Jouniné Raáb Erzsébet nem értett egyet a bizonyítványba
helyezett tájékoztató szerinti hetedikes és nyolcadikos tanulók
utaztatásával.

Fodor Zoltán polgármester elmondta, a sok esetben sérelme-
zett tájékoztatást nehéz hitelesen megvalósítani úgy, hogy valaki
közben ellenmunkát végez, és félretájékoztatja a lakosságot.

Ismertette, hogy az évzáró ünnepségen terjesztett, illetve a
bizonyítványokba helyezett szórólapok nem az utasítására ke-
rültek kiosztásra, tudta nélkül készültek, s azok tartalma nem
hiteles, nem a valóságon alapuló tájékoztatást nyújtja. A több
részrõl összemásolt papír, az eredeti szövegkörnyezetébõl
egy-egy mondatot kiemelve nem valós tartalmát adta vissza az
eredeti képviselõ-testületi elõterjesztés anyagának, az alámá-
solt polgármesteri aláírásról nem is beszélve.

Nyomatékosan leszögezte, hogy a terjesztett anyaggal el-
lentétben fel sem merült a hetedikes, nyolcadikos diákok utaz-
tatása.

Marossiné Varga Katalin felszólalásakor szószerinti jegyzõ-
könyvezést kért, majd felolvasta a témához kapcsolódó észre-
vételeit, melyek a könyvtárban a jegyzõkönyv mellékleteként
elolvashatók.

Császárné Bugyi Mária lakos azt kérdezte, hogy mire lett
volna a plusz juttatás fordítva.

Fodor Zoltán polgármester véleménye szerint, mivel az ál-
lami normatíva összege csökkenõ tendenciát mutat, az önkor-
mányzatnak mind több és több pénzt kell elkülönítenie saját
bevételeibõl az intézmények fenntartására, ezt azonban egy
idõ után már nem fogja tudni biztosítani a polgármesteri hiva-
tal, csak úgy, ha bevételeit, például az helyi adókat megemeli.
Ennek elkerülésére lett volna például garancia a társulás lét-
rehozásával járó több tízmillió forint éves szinten.

Patócs István János elmondta, teljesen világos, hogy a helyi
intézmények eszközfejlesztésére, felújítására, esetleg bõvíté-
sére lett volna szánva a plusz normatíva, amibõl valamennyi
lakos, gyerek csak profitálhatott volna. Sajnálatos módon
azonban, a döntés értelmében a plusz bevételtõl elesett az ön-
kormányzat, hiszen a lehetõség kihasználatlanul maradt.

Szabó Ernõné pedagógus kérdése az volt, miért járt volna a
községnek társulás esetén plusz 40 millió.

Fodor Zoltán polgármester válaszában utalt arra, hogy a
plusz normatíva miért jár a társuló települések esetében, nem
lehet pontosan megválaszolni, de ez egy állam adta lehetõség,
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mellyel élni kell, és ha a testületi tagok körülnéznek, látják,
hogy a környezõ településeken próbálnak is élni ennek a plusz
anyagi forrásnak a kihasználásával.

Kele Sándorné alpolgármester a hozzászólásokra reagálva,
sajnálatos dolognak tartja, hogy a község egyes lakói megkér-
dõjelezik az általuk megválasztott elsõ ember, a község pol-
gármesterének szavahihetõségét, hiszen a nyíltság, az õszinte-
ség meghatározó érték a képviselõ-testületnek és a polgár-
mesternek is. Jó szándékkal került napirendre ez a társulási
javaslat, csak az a baj, hogy sokan nem ennek megfelelõen
fogták fel. Fájlalja továbbá, hogy jelen ülésen a testület elve-
tette a társulás lehetõségét, pedig ez a jövõ. A kormány a tár-
sulásokat preferálja, azokat részesíti elõnyben. Köztudott,
hogy az állami normatívák folyamatosan csökkennek, így az
önkormányzatnak egyre több pénzzel kell az intézmények
megfelelõ mûködéséhez hozzájárulni, amit szívesen tesz
ugyan, mivel a képviselõ-testület fõ feladatának tekinti az in-
tézmények egyre színvonalasabb mûködtetését. Óva int min-
denkit, hogy az információkat a jövõben felelõtlen módon to-
vábbítsák, kezeljék, hiszen az elmúlt idõszak ékes példája an-
nak, hogy az információáramlás mekkora hatalom tud lenni
egy ember kezében. Célravezetõbbnek tartja, ha információ-
hiány esetén inkább egymás felé fordulnak az emberek, s kér-
deznek. Békességre kell törekedni, nem pedig az indulatokra.
Nyomatékosítja, hogy semmilyen körülmények között, soha
nem esett szó a gyerekek esetleges utaztatásáról. Nem érti,
miért és hogyan rögzült mégis ez az emberekben. A társulás
létrehozásának pontosan az lett volna a lényege, hogy a gyere-
kek és a pedagógusok érdekeit szolgálja, munkájukat segítse,
munkakörülményeit javítsa. Az Ötv-ben is akképpen került
megfogalmazásra az intézményfenntartó társulás fogalma,
mely szerint a képviselõ-testületek megállapodhatnak két vagy
több községet ellátó egy vagy több intézmény közös alapításá-
ban, fenntartásában és fejlesztésében. Hangsúlyozza, hogy a
szándék az volt, hogy a települések között szövetség jöjjön lét-
re az intézményi fejlesztés elõremozdítása érdekében. Ismer-
teti továbbá, hogy személy szerint egy ilyen társult intézmény-
ben dolgozik és azt tapasztalja, hogy jól mûködik, jól segíti a
személyi feltételek, az eszközfejlesztések, sõt a szociális jutta-
tások elõremozdítását is. Tény azonban, hogy a vezetõk mun-
kája jelentõs mértékben megnövekedett. De nem ez volt a
mérvadó, hanem a falu érdeke. Ha a megállapodás nem felelt
volna meg a falu, a gyerekek érdekeinek, akkor nem kötötte
volna meg a testület. Hiszen nem vagyunk ellensége saját tele-
pülésünknek. Sajnos azonban minderrõl már csak feltételes
módban lehet beszélni, és biztos benne, hogy a döntéssel
anyagi veszteség érte a települést.

A harmadik napirendnél elfogadták a civil szervezetek mun-
kájáról szóló beszámolókat.

A negyedik napirendnél a helyi Polgárõrség munkájáról szóló
tájékoztatót fogadták el.

Közben Sopronból megérkezett dr. Tóth Ibolya gyermek-
orvos, aki bemutatkozott, és ismertette 25 éves pályafutását.

Az ötödik napirendnél a Napközi Otthonos Óvoda ügyében a
következõ határozat született:

112/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) a közoktatásról szóló, 1993. évi LXXXIX. törvény 95/A §
(9) bekezdése alapján kérelemmel fordul az OKÉV Kö-
zép-Magyarországi Regionális Igazgatóságához, hogy a
Napközi Otthonos Óvoda (2254 Szentmártonkáta, Úttö-
rõk útja) részére engedélyezze a törvény 3. számú mellék-
letében meghatározott maximális csoportlétszám (25 fõ)
20%-kal történõ túllépését a 2008/2009. tanévre.

2.) Kérelmét az alábbi oktatásszervezési indokokkal tá-
masztja alá.

– A községben folyamatosan növekszik a lakosok szá-
ma, így az óvodáskorúak száma is.

– A szülõk szeretnének munkát vállalni, a gyermekek
elhelyezését más módon megoldani nem tudják. Jo-
gos igényként merül fel, hogy óvodában helyezzék el
a gyermeküket.

– A községben sok esetben a szociális körülmények is
indokolják a gyermekek óvodai felvételét. A község-
be költözõ családok gyermekeit kötelezõ felvenni,
amennyiben elõzõ lakóhelyükön már jártak óvodába.

– Az esélyegyenlõség megteremése szempontjából is
indokolt a gyermekek óvodai felvétele.

– A körülmények javítása érdekében (személyi, tárgyi)
a képviselõ-testület pályázatot nyújt be A Közép-
Magyarországi Operatív Program KMOP-2007-4.6.1
kódszámú „Közoktatási intézmények támogatása” tár-
gyú, a „Napközi Otthonos Óvoda rekonstrukciója” pá-
lyázatra.

3.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

113/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) a közoktatásról szóló, 1993. évi LXXXIX. törvény 102. §
(2) bekezdés c) pontja alapján a Napközi Otthonos Óvo-
dában (2254 Szentmártonkáta, Úttörõk útja) a 2008/2009.
nevelési évben indítható csoportok számát hét csoport-
ban állapítja meg.
Az óvodapedagógusok számát tizenöt fõben határozza
meg.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: 2008. augusztus 31., felelõs: Fodor Zoltán polgár-
mester
A hatodik napirendnél a következõ határozat született:

114/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) a közoktatásról szóló, 1993. évi LXXXIX. törvény 102. §
(2) bekezdés c) pontja alapján az Arany János Általános
Iskolában (2254 Szentmártonkáta, Battha S. u. 1–3.) a
2008/2009. tanévben indítható osztályok számát az aláb-
biak szerint határozza meg:

(Folytatás a következõ oldalon!)
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– alsó tagozaton (1–4. osztály) 8 osztály,
– felsõ tagozaton indítható osztályok számáról az au-

gusztusi ülésén dönt a testület.
2.) A munkaerõ-szükségletet a tanév feladatainak ellátásá-

hoz (pedagógusok és pedagógiai munkát közvetlenül se-
gítõk létszámát) a 2008/2009. tanévben 32,5 fõben, illetve
a csoportok számának megfelelõen határozza meg.

3.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

A hetedik napirendnél a következõ határozatot hozták:

115/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) felkéri Farkas László építészmérnököt, hogy a „régi köz-
ségháza” épületének Gondozási Központként történõ
felújítására készítsen költségvetést, a szakhatóságokkal
egyeztetve.

2.) Felkéri a polgármestert, hogy a képviselõ-testület augusz-
tusi ülésén kerüljön napirendre a Gondozási Központ jö-
võbeni sorsáról döntés.

Határidõ: 2008. augusztus, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A nyolcadik napirendnél is határozatokat hoztak:

116/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete a „Gya-
log- és kerékpárút építése a Bacsó Béla utcában” tárgyú hir-
detmény közzététele nélkül indított közbeszerzési eljárás lezá-
rásaként az alábbi határozatot hozza:

1.) A közbeszerzési eljárást a képviselõ-testület eredményes-
nek nyilvánítja.

2.) A Soltút Kft. ajánlata érvényes, az ajánlattevõ alkalmas a
szerzõdés teljesítésére.

3.) A Vakond Kft. ajánlata érvényes, az ajánlattevõ alkalmas
a szerzõdés teljesítésére.

4.) Az összességében legelõnyösebb ajánlatot a Vakond Út-
és Építõipari Kft. (6060 Tiszakécske, Béke u. 150.) tette,
ezért az eljárás nyertesének a Vakond Út- és Építõipari
Kft.-t hirdeti ki, és vele kíván szerzõdést kötni.

5.) A második legkedvezõbb ajánlatot a Soltút Útépítõ,
Fenntartó és Kereskedelmi Kft. (6320 Solt, Kecskeméti
út 34.) tette, ezért a képviselõ-testület a Soltút Kft.-t hir-
deti ki második helyezettnek.

6.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: a közbeszerzési törvényben és a támogatási szerzõ-
désben rögzítettek szerint. Felelõs: Fodor Zoltán polgármester

117/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) jóváhagyja a Gyalog- és kerékpárút építése a Bacsó Béla
utcában, a pályázat kivitelezésével kapcsolatban a
GEOBER Bt. (2700 Cegléd, Szent Imre herceg u. 2.)
képviselõjét, Szatmári Ferenc megbízását, mûszaki ellen-
õri feladatok ellátására.
A mûszaki ellenõr díját a költségvetésében biztosítja.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
A kilencedik napirendnél a következõ határozat született:

118/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) megtárgyalta Tápió Vízmû Kft. kérelmét, melyben új szi-
vattyúk beszerelése fejében az üzemeltetõi szerzõdés
meghosszabbítását kérte, jelen feltételekkel nem járul
hozzá az üzemeltetési szerzõdés meghosszabbításához,
mivel az a Közép-Magyarországi Regionális Közigazgatá-
si Hivataltól kért állásfoglalás alapján törvénysértõ lenne.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
A tizedik napirendnél módosították a rendeletet:

Szentmártonkáta Község Önkormányzat
11/2008. (VI. 27.) sz. rendelete
a környezetvédelemrõl szóló

10/1997. (V. 29.) sz. rendelet módosításáról
Szentmártonkáta Község Önkormányzat Képviselõ-testülete
a helyi önkormányzatokról szóló, 1990. évi LXV. törvény 16. §
(l) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az alábbi ren-
deletet alkotja.

1. §
A rendelet 37. § (9) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés
lép: ,,(9) Hatósági jelzéssel nem rendelkezõ jármûvet közterü-
leten 30 nap idõtartalmon túl a közterület-használati enge-
déllyel, az 5. számú melléklet szerinti díj megfizetése ellené-
ben lehet tárolni.”

2. §
(1) A rendelet 32. § (4) bekezdésének j) pontja „és a felmerült
közterület-használati díj háromszorosának megfizetésére”
szövegrészt hatályon kívül helyezi.
(2) A rendelet 32. § (2) bekezdését, 33. § (1) bekezdését, 35. §
(4) bekezdésének utolsó mondatát hatályon kívül helyezi.

3. §
A rendelet kihirdetése napján lép hatályba.
Szentmártonkáta, 2008. június 26.

Dr. Illés Zsuzsanna Fodor Zoltán
jegyzõ polgármester

A tizenegyedik napirendnél határozatot hoztak:

119/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
1.) az Arany János Általános Iskola Bacsó Béla úti épületé-

ben a tálalókonyha bõvítésére a kivitelezõ személyérõl
rendkívüli ülésén dönt.

2.) A mûszaki ellenõri munkák elvégzésével Babicz Tamás
mûszaki ellenõrt (2760 Nagykáta, Petõfi S. u. 36.) bízza
meg, bruttó 200000 Ft, azaz kettõszázezer forint vállalási
díjért.
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A mûszaki ellenõr nyilatkozott, hogy nem tartozik az áfa-
körbe.

A mûszaki ellenõr díját a költségvetésben biztosítja.
3.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-

telére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenkettedik napirendnél szintén határozatot hoztak:

120/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

l.) a Napközi Otthonos Óvoda épületének (Iskola u.) alábe-
tonozása mûszaki ellenõri feladatok ellátására Babicz Ta-
más mûszaki ellenõrt (2760 Nagykáta, Petõfi S. u. 36.)
bízza meg bruttó 90000 Ft, azaz kilencvenezer forint vál-
lalási díjért. Vállalkozó nyilatkozott, hogy áfa-körbe nem
tartozik.
A mûszaki ellenõr díját az általános gazdálkodási tarta-
lékalap terhére biztosítja.

2.) A Napközi Otthonos Óvoda épületének (Iskola u.) gaz-
dasági bejáró mûszaki ellenõri feladatainak ellátására
Babicz Tamás mûszaki ellenõrt (2760 Nagykáta, Petõfi S.
u. 36.) bízza meg bruttó 30000 Ft, azaz harmincezer fo-
rint vállalási díjért. Vállalkozó nyilatkozott, hogy áfa-kör-
be nem tartozik.
A mûszaki ellenõr díját az általános gazdálkodási tarta-
lékalap terhére biztosítja.

3.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenharmadik napirendnél rendeletet módosítottak:

Szentmártonkáta Község Önkormányzat
12/2008. (VI. 27.) sz. rendelete
Szentmártonkáta Község Helyi
Építési Szabályzatáról szóló,

8/2004. (IX. 16.) sz. rendeletének
módosításáról

A 8/2004. (IX. 16.) számú rendelet (továbbiakban: Rendelet)
preambulum szövegrésze a következõképpen módosul:
„Szentmártonkáta Község Önkormányzatának Képviselõ-
testülete a helyi önkormányzatokról szóló, 1990. évi LXV.
törvény 16. § (1) bekezdés szerinti felhatalmazás alapján, va-
lamint az épített környezet alakításáról és védelmérõl szóló
1997. évi LXXVIII. törvényre való figyelemmel és végrehaj-
tására vonatkozóan megalkotja a Helyi Építési Szabályzatról
szóló rendeletét, és egyúttal jóváhagyja a „Bacsó Béla út dé-
li szakaszától keletre esõ, a 0171–0172/1–0173. hrsz. utak kö-
zött fekvõ terület” önállóan elkészült – M=1:1000-es méret-
arányú – Szabályozási Tervét (T-1), valamint azok kötelezõ
együttes alkalmazását elrendeli, és a következõk szerint mó-
dosítja.”

1. §
A Rendelet 10. §-a az alábbi (5) bekezdéssel egészül ki:

„(5) Az Lf-5 jelû építési övezet
Az építési telek

Építési Beépítési Legkisebb Legnagyobb Legkisebb Építményének
övezeti módja területe beépítettsége zöldfelülete legnagyobb

jele (m2) (%) (%) építmény-
magassága (H)

(m)
Lf-5 O* K* 25 40 -5,5

O*= oldalhatáron álló K*=kialakult

a) Az építési hely határainak meghatározásánál a Szabályo-
zási Terven meghatározottakat kell figyelembe venni.

b) Az építési övezetben a telek gazdasági hasznosítása esetén
a telekhatár mentén lehetõség szerint (a már kialakult
épületek, építmények figyelembe vételével) legalább 5 m
széles többszintû növényzetbõl álló (gyep-, cserje- és lomb-
koronaszint együttesen) védõ zöldsáv létesítendõ.”

Záró rendelkezések

2. §
Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba, rendelkezéseit
a hatálybalépést követõen indított ügyekben kell alkalmazni.
Szentmártonkáta, 2008. június 26.

Dr. Illés Zsuzsanna Fodor Zoltán
jegyzõ polgármester

Záradék:
E rendelet kihirdetésre került 2008. június 27-én.
Szentmártonkáta, 2008. június 27.

Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ

A tizennegyedik napirendnél a következõ határozat született:

121/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) megtárgyalta Sikos Ádám gyógyszerész kérelmét, és ak-
kor járul hozzá az önkormányzat tulajdonát képezõ terü-
let eladásához, amennyiben Sikos Ádám vállalja, hogy az
önkormányzat által kért legkedvezõbb árajánlat összegét
elfogadja, s azt az önkormányzat házipénztárába befizeti.
A kivitelezést (az önkormányzati ingatlan hátsó részén
vasszerkezetes, nagy tolókapu, elsõ részén kiskapu bejáró
(azonos stílusú az új gyógyszertár kerítésével), a két in-
gatlan között zsalukõ alapú, vasoszlopos kerítés drótháló-
val) az önkormányzat rendeli meg és ellenõrzi.
Sikos Ádámot terhelik továbbá az átruházás járulékos
költéségei (pl. kimérés, telekrendezés, szerzõdéskötési díj stb.).

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
A tizenötödik napirendnél is határozatot hoztak:

122/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) megtárgyalta dr. Gál János által képviselt Gödöllei Lász-
ló, Szentmártonkáta, Temetõ u. 3. szám alatti lakos kérel-
mét, és értékesíti részére az önkormányzat 6/18 tulajdoni
arányát képezõ, Szentmártonkáta, 2409/1. helyrajzi számú

(Folytatás a következõ oldalon!)
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ingatlant 127000 Ft, azaz egyszázhuszonhétezer forint el-
adási áron.
Értékesíti továbbá az önkormányzat 6/18-ad tulajdoni há-
nyadát képezõ Szentmártonkáta 2705. helyrajzi számú in-
gatlant, 173000 Ft, azaz egyszázhetvenháromezer forint
eladási áron.

2.) Vevõ a teljes vételárat a szerzõdés aláírásával egyidõben,
egyösszegben köteles megfizetni az önkormányzat házi-
pénztárába.

3.) Az adás-vételi szerzõdés elkészítésérõl a vevõ gondosko-
dik, e határozat meghozatalától számított 60 napon belül.
Amennyiben vevõ az adásvételi szerzõdést 60 napon be-
lül nem készítteti el és a teljes vételárat eladónak nem fi-
zeti meg, úgy e határozat minden további jogcselekmény
és értesítés nélkül hatályát veszti.

4.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenhatodik napirendnél elfogadták a testület II. félévi
munkatervét:

123/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testületének
2008. II. félévi munkaterve
A képviselõ-testületi ülések napirendje elõtt:

– Lejárt határidejû határozatokról tájékoztató,
– A képviselõ-testületi ülések közötti eseményekrõl tájé-

koztató. Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2008. július 3., 17 óra

1.) Az Arany János Általános Iskola Bacsó B. úti épületében
tálalókonyha bõvítésére kivitelezõ megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2008. augusztus 21., 17 óra

1.) A Gondozási Központ jövõbeni sorsáról döntés
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2.) Az autóbusszal végzett menetrend-szerinti helyi személy-
szállításra vállalkozó megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
3.) Az Arany János Általános Iskolában osztálylétszám meg-

határozása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2008. szeptember 11., 17 óra
1.) Az önkormányzat és intézményei 2008. I. félévi költség-

vetés végrehajtásának elfogadása, rendeletalkotás
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2.) A Napközi Otthonos Óvoda munkájáról beszámoló
Elõterjesztõ: Tóthné Turóczi Zsuzsanna intézmény-
vezetõ

3.) Az Arany János Általános Iskola munkájáról beszámoló
Elõterjesztõ: Kiss Tivadarné igazgatónõ

4.) A polgármesteri hivatal és az intézmények alapító okira-
tának módosítása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2008. október 30., 17 óra
1.) A téli idõjárásra felkészülésként a közutak, közterületek

állapotának felmérése. A község közterületein hótolásra
vállalkozók megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2008. november 27., 17 óra

1.) Beszámoló az önkormányzat és intézményei 2008. 3/4.
éves gazdálkodásáról

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2.) Az önkormányzat és intézményei 2009. évi költségvetési

koncepciójának elfogadása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

3.) A helyi autóbusz-közlekedés 2009. évi viteldíjának meg-
határozása.

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
4.) Az önkormányzat által szolgáltatott lakossági ivóvízdíj

2009. évi díjának meghatározása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

5.) A Községi Könyvtár és Teleházban a 2009. évben fizeten-
dõ szolgáltatások díjának meghatározása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
6.) A 2009. évre vonatkozó helyi adó mértékének meghatá-

rozása, felülvizsgálata
Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ

7.) Az önkormányzat tulajdonában lévõ ingatlanok bérleti
díjának meghatározása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
8.) Térítési díjak 2009. évre történõ megállapítása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
2008. december 11., 17 óra

1.) Védõnõi szolgálat munkájáról beszámoló
Elõterjesztõ: védõnõk

2.) A helyi Sportkör éves sport- és pénzügyi tájékoztatója
Elõterjesztõ: Povázson László, a Sportkör elnöke

3.) A képviselõ-testület 2009. I. félévi munkatervének elfogadása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: folyamatos, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
A tizenhetedik napirendnél is határozatot hoztak:

124/2008. (VI. 26.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

1.) az autóbusszal végzett menetrend-szerinti személyszállí-
tásról szóló, 2004. évi XXXIII. törvény 8. § (2) és (3) be-
kezdése alapján a helyi személyszállítás biztosításával az
árajánlatban foglaltak szerint, 2008. július, augusztus hó-
napokra a Volánbusz Zrt.-t bízza meg. A vállalási díjat a
költségvetésében biztosítja.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megté-
telére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
Ezután a polgármester zárt ülést rendelt el.
A jegyzõkönyvek alapján összeállította Kissné Pásztor Éva.
A jegyzõkönyvek megtekinthetõk a könyvtárban, nyitvatartási
idõben.
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Nem tagadom, mennyire fontosnak tartom (tartanám) a te-
lepülés fejlõdését, azon belül az intézmények, az utak, jár-
dák, egyéb közterületek fejlesztését, a parkosítást, s hiszem,
hogy valamennyi lakos is ezt szeretné. Én azért is jelentkez-
tem képviselõnek, hogy hozzájáruljak ahhoz, hogy Szentmár-
tonkáta ismét egy dinamikusan fejlõdõ település legyen!
Mert hogy hajdanában az volt! Azt gondoltam, szakértel-
münkkel, pozitív hozzáállásunkkal, összefogással nagy ered-
ményeket érhetünk el. Hogy megtörténik egy pozitív irányú
szemléletváltás! Ám a dolgok nem ilyen egyszerûek! Hiába a
szakértelem, ötlet, odaadás, lelkesedés…, ha nincs összefo-
gás! Nem haladunk elõre! Szentmártonkáta nem tud megfe-
lelõen elindulni a fejlõdés útján!

Kedves Szülõk, Lakosok! Köszönöm, hogy olyan sokan
megjelentek a június 26-i testületi ülésen, és megértem aggo-
dalmukat, hiszen mindnyájunk számára a gyermekek a leg-
fontosabbak! Csak azt nem értem meg, hogy miért nem a hi-
teles szakértõi, polgármesteri tájékoztatásnak hittek? Sõt,
nem értem az iskola azon pedagógusait sem, akik olyan in-
formációt közvetítettek, ami megtévesztette a szülõket. Sõt,
azt sem értem, hogyan fordulhatott ez elõ? Ha nem értették
a társulás lényegét, miért nem kérdezték meg? Miért hitte
azt bárki is, hogy van olyan képviselõ, aki a gyerekeknek, a
falunak rosszat akar? Senkiben nem merült fel az, hogy ha
annyira káros az iskolának, káros a gyerekeknek, akkor mi-
ért tárgyalja a képviselõ-testület? Nagyon sok érthetetlen
kérdés merül fel ezzel kapcsolatban, melynek megválaszolá-
sa szükséges lett volna, legfõképp annak, hogy mitõl, kitõl
félnek az emberek?

Kedves Szülõk, Lakosok! Higgyék el, nem támogattam
volna jómagam sem olyan kezdeményezést, ami iskolaelle-
nes, hiszen én is pedagógus vagyok, s ez az iskola nagyon so-
kat jelent még ma is nekem. Mindent megtennék azért, hogy
fejlõdjön! De így nagyon nehéz, mivel az igazság érvényesü-
lésének sok a gátló tényezõje. A társulás éppen az intéz-
ményfejlesztést hivatott szolgálni, nem mást! Nem adtuk vol-
na el ezzel az iskolát! Megmaradt volna az önállóság, meg-
maradtak volna a hagyományok. Nem kellett volna egyetlen
osztálynak sem utazni. Ezért is támogattam, mivel a fentiek
fenntarthatóak lettek volna a jelenleg érvényes törvények
alapján. Mint ismeretes, olyan világot élünk, amikor az ön-
kormányzatok egyre inkább magukra vannak hagyva, egyre
inkább maguknak kell megteremteniük a gazdálkodásukhoz
szükséges forrásokat. Ez olyan forrás lehetett volna, mely
nem kevés, és igénylésének feltétele nem sértette volna a
gyermekek érdekét, könnyen teljesíthetõ lett volna. Az egy-
re csökkenõ normatíva lassan csak a kiadások 30%-át teszi
ki, és 70%-ot az önkormányzatnak kell kigazdálkodnia. De
honnan? Mibõl, ha nincs bevétel? Netán adók megemelésé-
bõl?

Aki igennel szavazott az intézményfenntartói társulásra,
az arra szavazott, hogy – a község és intézményei érdekeinek
szem elõtt tartása mellett –, több tízmillió forint plusz nor-
matíva lehívására legyen jogosult településünk, mely a fej-
lesztést szolgálta volna! Erre a 2008-as költségvetési törvény
garanciát ad (2008-as évre 4 hónap, 2009-re 8 hónap). Az vi-
szont sajnálatos, hogy több képviselõ – annak ellenére, hogy
ésszerûnek tartotta a társulás intézményét – meggondolta
magát, és nemmel szavazott. Pedig a Tápió térségében több
társulás is létrejött a nyár folyamán, mégpedig ott, ahol a
képviselõ-testület össze tudott fogni, és fontosnak tartotta
települése, intézménye fejlesztését.

Még nem sok idõ telt el a június 26-i testületi ülés óta, de
máris bizonyítottnak látszik, mennyire nagy szükség lett vol-
na erre a pénzre Szentmártonkáta fejlõdéséhez! Mivel intéz-
ményeink megfelelõ mûködtetése a költségvetési évre bizto-
sított, ezért a kiegészítés szolgálhatta volna az alábbi plusz-
kiadásokat.

Megerõsítésre került az Iskola úti óvoda alapja, s a vízel-
vezetéssel kapcsolatban merülnek fel újabb és újabb kiadá-
sok. Elkezdõdnek az Újtelepi iskola tálalókonyha-bõvítésé-
nek építési munkálatai, melynek költségvetése jóval megha-
ladja a költségvetésben szereplõ összeget.

Július 18-án megtekintettük a vasúton túli lakosokkal a
járdaépítés lehetséges helyeit. A járda megépítése kb. há-
romszor annyiba kerül, mint amit a költségvetés biztosít.
Megoldásra vár az Idõsek Napközi Otthona, melynek költ-
ségvetésben biztosított összege kiegészítésre szorul. Felújí-
tásra szorulna az Újtelepi Óvoda, mely nemcsak lakóbizton-
sági, esztétikai, de energiatakarékossági okok miatt is szük-
ségessé vált. Ugyancsak nagyobb karbantartási munka szük-
séges a Battha S. úti iskolánál is. A jelenlegi idõjárási viszo-
nyok, a sok esõzés szükségessé, sõt elengedhetetlenné teszi a
Csincsa-patak kitisztítását, mivel az vízgyûjtõként funkcio-
nál. Erre is biztosítani kell pénzt! Több éve befejezésre vár a
Dózsa György úti járda faluvégén lévõ része, kátyúsak a bi-
tumenes útjaink, hiányoznak az utcákból a kiépített járdák,
utak, vízelvezetõ árkok, esõs idõben szinte járhatatlanok a
Nyíriesbõl, Borjújárásból vezetõ utak, melyekre pénzt kelle-
ne elõteremteni. És még jöhetnek pluszkiadások, mert szep-
tembertõl csökken a normatíva, s nõnek a kiadások, hiszen
emelkedik a villany, gáz, s ki tudja még, mi minden!

Ezért sajnálom, hogy nem éltünk az intézményfenntartói
társulás lehetõségével, legalább egy évre! Nagyon szerettem
volna, ha végre elindul községünk a fejlõdés útján!

––––––––––––––––––––––––––––––

Az elmúlt hetekben többször jártam végig a falu utcáit, és el-
keserítõ kép fogadott. Amit ott láttam, annak megváltoztatásá-
hoz azonban nem kell az a sokat emlegetett pénz! Legfeljebb

(Folytatás a következõ oldalon!)

Tisztelt Lakosság!
Kedves Szentmártonkátaiak!
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INGATLANÉRTÉKESÍTÉSI PÁLYÁZAT

Szentmártonkáta Község Önkormányzat Képviselõ-testülete jelenlegi állapotában, nyilvá-
nos pályázat keretében értékesíti a kizárólagos tulajdonát képezõ alábbi belterületi, beépí-
tetlen ingatlanokat:

• Bajcsy-Zs. úti, 214. helyrajzi számú, 1309 m2 ingatlant, amelyen lakóház építhetõ. Irány-
adó vételár: bruttó 2500000 Ft.

• Fürst S. utcai, 1306/17. helyrajzi számú, 1085 m2 ingatlant, melyen lakóház építhetõ (az
ingatlanon felépítményként melléképület található). Irányadó vételár: bruttó 4200000 Ft.

• Jókai Mór utcában lévõ (Fürst S. utca, Öregszõlõ utca folytatása) 12 darab, újonnan ki-
alakított, 703 m2 és 829 m2 között változó nagyságú ingatlanokat, melyeken lakóház épít-
hetõ. Irányadó vételár: bruttó 4800 Ft/m2, mely tartalmazza a víz-, gáz-, villany-közmû-
vesítés költségét.

• Rákóczi úton lévõ (31. számú fõút, a Korona Étterem mellett) 674/25. helyrajzi számú,
728 m2 nagyságú ingatlant, mely „vegyes terület” építési övezetbe tartozik. Az irányadó
vételár: bruttó 7800000 Ft.

A pályázatnak tartalmaznia kell a fizetendõ vételárra tett ajánlatot, valamint a Rákóczi
úti ingatlan esetén a hasznosítására vonatkozó elképzeléseket.

A polgármester fenntartja a jogot, hogy a pályázatot indokolás nélkül eredménytelennek
nyilvánítsa.

A pályázatok zárt borítékban történõ benyújtási határideje: 2008. szeptember 25-én, 16 óra.

A pályázatokat Szentmártonkáta Önkormányzat Polgármesteri Hivatalához kell benyúj-
tani, Fodor Zoltán polgármester nevére címezve (2254 Szentmártonkáta, Rákóczi út 52/c).

További felvilágosítást ad Fodor Zoltán polgármester [06 (20) 974-0235] vagy Kiss István
[06 (29) 462-101].

A pályázatok részletes feltételei elérhetõek a www.szentmartonkata.hu honlapon.

akkor, ha ismeretlen tettesek megrongálják a közvagyont. Az
utcákon sok a gaz, nagy a fû, kevés a virágágyás. A kihelye-
zett szemétgyûjtõk körül kis „szeméttelepeket” alakítottak ki
ismeretlenek, akik nem gondoltak arra, hogy saját falujuk
látképét rontják azzal, ha odahordják a nagy kuka mellé sze-
meteszsákjaikat. Tapasztaltam, hogy az esteli órákban sok fi-
atal találkozóhelye a régi hivatal, a Református Iskola, a
Könyvtár valamint az Iskola úti óvoda elõtti terület. Semmi
baj nem lenne, ha kulturáltan elbeszélgetnének ezek a fiata-
lok, hiszen sajnos nincsen olyan közösségi színtér, ahol hiva-
talosan is összejöveteleket lehetne tartaniuk. A baj csak ott
kezdõdik, ha az ilyen összejövetelek alkalmával megrongál-

ják az óvoda kerítését, összetörik a cserepeket, betörik a
közintézmény ablakát, az épületek elõtt sörösüveg-darabo-
kat, csikkeket, szemetet hagynak maguk után, hangoskodá-
sukkal zavarják az ott lakókat. Kérem ezeket a fiatalokat, in-
kább vigyázzanak és védjék meg õk is településünket, hiszen
itt élünk, és nem mindegy, hogy milyen környezetben!

––––––––––––––––––––––––––––––

Fentiekkel vagy bármely, egyéb más témával kapcsolatban
várom a kedves lakosokat a fogadóórámra. Helye: polgár-
mesteri hivatal,  ideje: 2008. szeptember elseje, 16.30.

Kele Sándorné
alpolgármester
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Kerékpárút kiépítése a Bacsó Béla utcában
Tisztelt Lakosság!
Örömmel tájékoztatom Önöket, hogy Szentmártonkáta község támogatást nyert el a Bacsó Béla úti ke-
rékpárút kiépítésére.

A munkálatok rövidesen megkezdõdnek.
A kivitelezés várhatóan 2008. július 28-tól augusztus 25-ig tart.
Ez idõ alatt elõfordulhatnak kisebb fennakadások a közlekedésben, mely miatt elnézésüket és megér-

tésüket kérem. Bízom benne, hogy a munkálatok befejeztével mindannyiunk megelégedésére vehetjük
használatba az új létesítményt.

Ha a kivitelezés során bármilyen kérdés, észrevétel merül fel, forduljon bizalommal a kivitelezõ cég-
hez, vagy a polgármesteri hivatalhoz.

A beruházás teljes folyamata nyomon követhetõ a www.szentmartonkata.hu oldalon.
Megértését ez úton is megköszönve, tisztelettel:

Fodor Zoltán polgármester
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Regionális Fejlesztési Alap társfinanszírozásával va-

lósul meg.

Augusztus 12., kedd:
• A kifizetõ, munkáltató által levont személyijövedelemadó-

és a tb-járulékok, az egészségügyi szolgáltatási járulék, az
egészségügyi hozzájárulás, a munkaadói, a munkavállalói,
valamint a vállalkozói járulék befizetése

• Az egyéni vállalkozó által benyújtandó, 0858-as számú, és
a kifizetõ, munkáltató által benyújtandó, 0808-as számú
bevallás-adatszolgáltatás, amelyek a magánszemélyek sze-
mélyijövedelemadó- és járulékkötelezettségeirõl, bejelen-
tendõ adatairól szólnak

• Az egyszerûsített közteherviselési hozzájárulás (EKHO)
bevallása és befizetése

• A biztosított õstermelõk 0858-ös számú, havi elektronikus
adóbevallása

Augusztus 15., péntek:
• Az áfa-törvényben meghatározott új közlekedési eszközt

értékesítõ adózó adatszolgáltatása

Augusztus 21., csütörtök:
• A társasági adó és a környezetvédelmi termékdíj havi adó-

elõlegének befizetése
• A kulturális járulék havi elõlegének bevallása és befizetése
• A szakképzési hozzájárulás féléves elõlegének bevallása és

megfizetése
• Az innovációs hozzájárulás havi elõlegének bevallása és

megfizetése
• A rehabilitációs hozzájárulás havi elõlegének bevallása és

megfizetése
• A havi áfa, a játékadó bevallása és befizetése
• A 0801-es számú havi bevallás benyújtása
• A fogyasztói árkiegészítés, a költségvetési támogatás

igénylése
Szeptember 1., hétfõ:

• A környezetterhelési díj elõlegének befizetése
APEH Közép-magyarországi Regionális Igazgatósága

Augusztusi adózási határidõk

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
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A Petõfi Klub 44 fõ részvételével június
23–27-ig Székelyföldre látogatott el. Az in-
dulás reggel 6 órakor volt. Ártándnál léptük
át a határt. Az elsõ megálló Nagyvárad volt,
ahol találkoztunk az idegenvezetõvel, és az
egész út során õ kalauzolt bennünket. Rö-
vid városnézés és a Székesegyház megtekin-
tése következett. Utána indultunk tovább
Királyhágó gyönyörû, hegyes tájaira. Le-
nyûgözõ látvány fogadott bennünket. Ez-
után következett Kalotaszeg, ahol a Refor-
mátus Székesegyházat tekintettük meg, ezt
követõen Kolozsvárra mentünk. Megnéz-
tük Mátyás szülõházát és a most mûködõ
képzõmûvészeti egyetemet. A késõ esti
órákban érkeztünk meg szállásunkra, a
homoródfürdõi hotelbe.

Másnap reggel indultunk Farkaslakára,
ahol kedvezõ vásárlási lehetõség volt. Ez-
után megtekintettük Tamási Áron emlék-
mûvét, ahol a klub részérõl emlékszalagot helyeztünk el. Kö-
vetkezett a parajdi sóbánya. Fantasztikus, egyedi látványt
nyújtott, amit a sóbányában láttunk. Végezetül a Medve-tóhoz
mentünk, ahol, aki akart, fürdési lehetõség is volt. Vacsorára
érkeztünk vissza a hotelbe.

Másnap reggel Székelyudvarhely, városnézés következett,
majd Csíkszeredára és Csíksomlyóra látogattunk. Ezután út-
közben megálltunk az 1250 méter magas Pongrác-tetõn, és
csodálattal néztük a fenyõfával borított hegyeket. Ezután to-
vább mentünk a Gyilkos-tóhoz. Kis pihenõ után Tusnádfürdõ
következett, majd tovább indultunk a Békás-szoroshoz.

Ami ott fogadott bennünket, az a látvány, bizton állítom, a
világ 8. csodája volt.

Estére érkeztünk vissza a szállásra, ahol vacsora után tá-
bortûz volt, majd élõzenés búcsúestet tartottunk.

Másnapi úti célunk a Szent Anna tó volt.
Festõi környezetben fürödtünk a tóban. Megnéztük a ká-

polnát, és sétálgattunk.
Az ebédünk csoportos zsíroskenyér-piknik volt, amit a

szervezõnk rendezett, mindenki megelégedésére. Itt ismer-
kedtünk meg a torjai lakos költõvel, Vén Árpáddal, aki egy
pár dedikált versével megajándékozta klubunkat. Végezetül
újra útba ejtettük Csíkszeredát. Az esti órákban érkeztünk vis-
sza a szállásra. Vacsora után szabadprogramos séta volt.

Másnap reggel elérkezett a hazaindulás napja.
Fájó szívvel búcsúztunk a csodálatos tájtól és az ott élõ ma-

gyaroktól, akik példátlan vendégszeretettel fogadtak bennünket.
Végezetül szeretném megköszönni Sanyi bácsinak, a nyug-

díjas tanár idegenvezetõnek, a minden igényt kielégítõ lekszi-
kális tudását, ahogy végig kalauzolt bennünket.

Utoljára, de nem utolsósorban köszönet Tóth Józsefné
Marikának, a szervezõnek, a csodálatos, feledhetetlen öt na-
pért, amit együtt töltöttünk.

Az esti órában érkeztünk haza, kissé elfáradva, de sok-sok
élménnyel gazdagabban.

Szentmártonkáta, 2008. július 11.

Hipszki Ferencné klubelnök

Vén Árpád

Üzenet
Azt üzeni Háromszék vármegye össz lakója – a népe,
Hogy minden itt élõ embernek legyen boldog az élte.
Ha két nemzet egyetért, úgy leszünk igazán testvérek,
Ahol minden ember csupa szív és lélek.

Üzeni községünknek az öt kimagasló tornya,
Hogy a Székelyföld közepén van a legszebb hely: Torja.
Ahol minden embernek nyitva van szeretõ szíve,
Gyertek ide mind, ennek legyetek ti is híve.

Üzeni a torjai erdõknek minden egyes fája,
Hogy árnyékok a vendégeket ide megpihenni várja.
Üzeni a kispatakoknak csörgedezõ aranytiszta vize,
Hogy a Székelyföldön páratlan a természetnek színe.

Üzenünk a felhõktõl is – hogy esõ öntözze az itteni földet,
Mert ezen a vidéken szeretik legjobban a piros-fehér-zöldet.
Úgy, mint nálunk – a Székelyföld igazi hazája,
Ahol a becsületességnek nincsen kiszabva a határa.

Üzenik a réteken kinyílt virágok százai, ezrei,
Hogy a vendégeket Torja népe szívébõl szereti.
Várunk minden percen, hogy látogatóink legyetek,
Hogy a Székelyföldön testvéri tanúságot tegyetek.

Mi a vidékünkre mindenkit szeretettel várunk,
Gyertek magyar testvérek, nézzetek szét nálunk.
Ha egyszer eljösztök nem kell több meghívás,
Meglátjátok, hogy a Székelyföld nagyon szép és csodás.

A Petõfi Klub Erdélyben – Homoród, Székelykapu

Hazalátogattunk Székelyföldre
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A nagyságos fejedelem, II. Rákóczi Ferenc 1704. április
19-én Jászberény felõl jövet lépett elõször kishazánk, a
Tápió mente területére. 300 évvel késõbb, 2004. április
19-én a nagykátai Kossuth Lajos Hagyományõrzõ Csa-
pat – emlékezve a jeles évfordulóra – meghirdette 2011-
ig tartó mozgalmát, a „Rákóczi-évek a Tápió-mentén”
elnevezéssel. Szerettük volna, ha ennek a mozgalomnak
a 300. évfordulón Nagykátán felállított Rákóczi-emlék-
tábla lett volna az „alapítási emléke”. Sajnos, tervünket
az akkori önkormányzat nem támogatta, a Sebestyén
Benedek – a csapat tiszteletbeli tagja – református tisz-
teletes által készített Rákóczi-dombormûre a város nem
tartott igényt.

Ekkor lépett közbe Szentmártonkáta, s miután doku-
mentumok igazolják, hogy Rákóczi április 22-én már a
községben tartózkodott, jó érzékkel felvállalta a mozga-
lom feletti védnökséget. Széleskörû községi összefogás-
sal, Kissné Pásztor Éva szervezõmunkájával, Karai Ist-
ván polgármester támogatásával elkészíttette a fejede-
lem 1704-es és 1710-es szentmártonkátai látogatásának
emléket állító márványtáblát. E sorok íróját kérték fel,
hogy értékelje az 1704-es év kuruckrónikáját. Az avatási
ünnepségen a nagykátai katonai hagyományõrzõk ku-
rucruhában álltak díszõrséget, s Rakó József, a Magyar-
ország Felfedezõi Szövetség elnöke a legmagasabb szö-
vetségi elismerésben, „Pro Pátria” kitüntetésben részesí-
tette az alkotót.

Az ekkor született elhatározás szerint minden évben
Rákóczinak a Tápió mentére érkezése évfordulóján ke-
rül majd sor egy-egy megemlékezésre, a mindenkori 300.
évforduló eseményeinek felidézésére. Szentmártonkáta
Önkormányzata, a Községtörténeti Baráti Kör, a Mag-
vetõ Klub rendezésében így minden évben sor került a
megemlékezésre, 2008-ban immáron az ötödik alkalom-
mal.

A Könyvtár és Teleház – melynek falán az emléktáb-
la látható – elõtt április 22-én, Rákóczi látogatása 304.
évfordulóján ünneplõbe öltözött felnõttek és gyerekek
gyülekeztek. A nagykátai Kossuth-csapat tagjai az idén
is vállalták a díszõrséget. Nemes Tibor kezében a szövet-
ségnek 2003-ban, Rákóczi szülõhelyén, Borsiban avatott
1. sz. Rákóczi-emlékzászlaja volt. Ez a zászló vált idõ-
közben a „Rákóczi-évek…” egyik jelképévé.

Fodor Zoltán polgármester köszöntõje után az 1708-
as esztendõ kuruckrónikáját ismertettem a szépszámú és
igen figyelmes közönséggel. Az évek során kialakult
ezeknek a beszédeknek a „koreográfiája”. Bevezetõben

mindig ismertetem a mozgalom egy éves eseményeit.
Röviden összefoglalom a Rákóczi-szabadságharc „nagy-
történelmi” egyéves eseményeit, majd szûkítve a kört,
sor kerül a Tápió mente ugyancsak egyéves krónikájá-
nak a bemutatására. Ebben az évben Szentmártonkáta
különösen büszke lehetetett a történelmére: a forrás-
munkák alapján a régióban itt zajlottak a legfontosabb
események.

A jövõre 1000 éves vármegye 1708. április 2-án Szent-
mártonkátán tartotta közgyûlését. A regeszta – vagyis
jegyzõkönyvi kivonat – 13 tételt tartalmazott. Volt ebben
szó többek között hajdúk állításáról, erõdítmények meg-
erõsítéséhez szükséges munkaerõ biztosításáról, a poltu-
ra – Rákóczi rézpénze – elfogadásáról, Rákóczi titkárá-
hoz, Aszalay Ferenchez írandó levelek tartalmának elfo-
gadásáról.

Ismertettem a Tápió mentén írt levelek rövid témáit.
Kiderült, hogy a legtöbb levél – Rákóczihoz, Bercsényi-
hez, Károlyihoz címezve – Szentmártonkátán íródott.
Közel két hónapig a községben állomásozott hadaival
Sõtér Tamás ezredeskapitány. Feladata a délrõl támadó
rácok, a Pest irányából bármikor kitörni képes császári
erõk lekötése volt. Ha ránézünk a térképre, akkor meg-
értjük, hogy miért ezt a települést választotta a Du-
na–Tisza-közének védelmét, a fejedelem megbízása
alapján ellátó kuruc fõtiszt. Mindezek alapján nem köz-
hely a megállapítás: 1708-ban a térség stratégiai köz-
pontja Szentmártonkáta volt. Amennyiben egy kicsit
elõre szaladunk a történelemben, úgy könnyen megért-
jük, hogy miért Mártonkátát választja 1710-ben Rákóczi
a vesztes romhányi csata után bázisául.

Az Arany János Általános Iskola diákjának szavalata
után koszorúzás következett. Körülbelül tíz koszorú fe-
jezte ki a polgármester úr által is méltatott hagyomá-
nyok iránti tiszteletét a településnek. Közben a baráti
kör tagjai kurucnótákat énekeltek. Egyszerre volt meg-
ható és felemelõ ez a délután. Jó volt látni, hogy egyre
több Tápió menti település tartja fontosnak, hogy a 300.
évforduló jegyében megalkossa saját kuruc- vagy Rákó-
czi-emlékhelyét. Hasonlóan cselekedett az elmúlt évek-
ben Gomba, Tápiószentmárton, Szentlõrinckáta, Kóka.
Ezekre a helyekre a hagyományõrzõk már évek óta szer-
veznek túrákat, helyeznek el koszorúkat tiszteletük jele-
ként.

Basa László
Megjelent a tapiokultura.hu internetes kulturális folyó-
iratban 2008. április 26-án.

1708-ban Szentmártonkáta volt
a Tápió menti kurucvilág központja!



SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG 2008. július–augusztus

Kiadja: MIGUZA Bt., a POLGÁRMESTERI HIVATAL megbízásából
Felelõs kiadó: Szentmártonkáta Önkormányzata

Felelõs szerkesztõ: Benéné Árvai Erika
Engedélyszám: 571/1991.

Megjelenik: 500 példányban, 100 Ft-os áron
Készült az Reactor Kft. nyomdájában.

HÍRDETÉSEK

A Községi Könyvtár
és

Teleház hírei

Kedves Gyerekek!

Ugye nem felejtettétek el, hogy augusztus
31-ig hetente 1 óra ingyenes inter-
netezésre van lehetõségetek a Könyvtár
és Teleházban?

Várunk benneteket:

Hétfõn: 13.00–20.00

Kedden: 13.00–18.00

Csütörtökön: 10.00–12.00 13.00–18.00

Pénteken: 13.00–18.00

A könyvtár dolgozói Szalonnát sütnek a Magvetõ Klub tagjai a könyvtár udvarában

Kedves Olvasók!
Legközelebbi számunk 2008. szeptember hónapban jelenik meg.
KEDVES OLVASÓK!
Kérjük, hogy közérdekû cikkeiket továbbra is minden hónap 5. napjáig szíveskedjenek leadni a felelõs szer-
kesztõnek, vagy a könyvtár dolgozóinak. Akinek módjában áll, elküldheti e-mail címünkre is: szentmartonka-
ta@telehaz.hu.

Benéné Árvai Erika
felelõs szerkesztõ

Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
„ÁROKVERSENY”-t

hirdet az ingatlantulajdonosok között.
A verseny mottója:

A LEGTISZTÁBB, LEGRENDEZETTEBB ÁROK
A verseny gyõztese jutalomban részesül, az ered-

ményhirdetésre a Falunapon kerül sor.

Szentmártonkátai
lakóhellyel rendelkezõ

BUSZSOFÕRÖKET
KERESÜNK.
Érdeklõdni lehet

a 06 (30) 380-24-50-es
telefonszámon.

KULTURÁLIS, EGYHÁZI ÉS SPORTHÍREK


